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Referat 
Skolebestyrelses- 
møde   

Dato: 15. april 2020 
Sted: Google Meet 
Tid: 17.00-18.30 

Mødeleder/facilitator: Mette Thrane Referent: Henriette Øland 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Maiken Skovmøller Isberg, Merete Jelsbak Langseth, Kristina Ørbæk Larsen, Lene Westergaard, 
Finn Knudsen, Jim Koldborg 

Medarbejderrepræsentanter: Maibritt Deichmann (Ravnsholt), Lisa Østerhegn (Engholm), Karen Krogshøj Larsen (Kongvejen) 

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Tine Riemann, Wibe Simonsen, Bjørn Fouchard, Henriette Øland 

Elevrepræsentanter: Andreas Jochumsen (Engholm), og Alberte Cirkeline Nejstgaard (Ravnsholt),  

Afbud:, Winnie Selvig, Nicolai Listov-Saabye, Jonas Hjort, Eira Kelvin (Kongevejen) 

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der 
skal udrettes under 
punktet + organisering 
(sådan gør vi) 

Referat 

5  min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

At komme positivt til stede på 
mødet 
 
Ansvarlig: Morten 

 

 
5 min 

Formål og prioritering af 
mødets indhold 
 

 
 
 
Ansvarlig: Morten og Mette 

 

 1. Godkendelse af referat 
fra sidste møde (bilag 
1) 

 
Ansvarlig: Mette 

Referatet blev godkendt. 

 2. Godkendelse af dagsor-
denen 

 

 
Ansvarlig: Mette 

Dagsordenen blev godkendt.  

 3. Nyt fra Elevrådet 
 

De tre afd. fortæller om lokale 
forhold, der er vigtige for alle at 
vide.  
 
Ansvarlig: Elevrepræsentanter 

Der har ikke været afholdt elevrådsmøder siden februar. 
 

 4. Økonomi og økono-
misk handleplan for 
underskud (bilag 2) 

 
 
Ansvarlig: Morten og Henriette 

Morten gennemgik det fremsendte bilag, hvor det fremgår, hvordan sko-
len forventer at afvikle sit merforbrug i 2019 henover perioden fra 2020-
2022. Handleplanen er blevet godkendt af forvaltningen.  
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Morten fortalte, at vi i dette års budget har været nødt til at tilpasse per-
sonale på grund af faldende elevtal. Udfordringer ved personalereduktio-
ner er, at de økonomisk får forsinket indvirkning på budgettet.  
 
Morten fortalte, at de nye stillingsopslag på Ravnsholt hænger sammen 
med, at Maibritt Deichmann er blevet valgt som kredsformand.  
 
Morten fortalte, at regeringen har meldt ud, at skolerne vil blive kompen-
seret for ekstraudgifter i forbindelse med coronapandemien. Vi ved 
endnu ikke, hvordan rammerne bliver for den konkrete kompensation.    
 

 5. Drøftelse af antal sko-
lebestyrelsesmøder og 
mødelængde i det 
kommende skoleår  

Forslag: 6 møder fra 17.00 -
20.30. Målet er, at ingen møder 
aflyses. 
 
Ansvarlig: Mette og Morten 

Morten fortalte, at Mette og Morten har drøftet at afholde færre møder 
for at sikre færre afbud og aflysninger, og at ledelse og personale får læn-
gere tid til at arbejde mellem møderne.  
 
Det blev drøftet, om det vil løse problemet med afbud, at vi skærer i an-
tallet af møder, da man kan blive nødsaget til at melde afbud. Det blev 
drøftet, at med færre møder vil det være ekstra vigtigt, at SKB-møderne 
er effektive og målrettede.  
 
SKB godkendte forslaget, og det blev aftalt, at ledelsen udarbejder et ud-
kast til årsplan for SKB til næste SKB-møde. Det blev aftalt, at SKB evalue-
rer antal møder inden jul.  

 6. Opsamling på Corona-
situationen (bilag 3) 

Tilbagemelding og status fra de 
tre matrikler. Drøftelse af fjern-
/nødundervisning.  
 
Ansvarlig: Morten og Mette 

De daglige ledere gav en orientering fra de enkelte afdelinger.  
 
Engholm:  
- Vi har startet tre nye afdelingsledere op i perioden, og derfor har vi 

også nye ledere, der ikke har mødt deres personale fysisk endnu.  
- Vi har kørt fjernundervisning på alle trin. Lærerne har været meget 

åbne for at møde ind på Meet og lægge opgaver ud til klasserne. 
Nogle medarbejdere har oplevet, at det har være udfordrende, og 
derfor har vi også brugt tid på at finde et niveau.  

- Alt i alt er det gået rimelig godt set herfra. 
- Der har været lidt forskellige forældrehenvendelser – både om for 

lidt og for meget undervisningsmateriale. Det har vi konkret fulgt op 
på hver gang.  

 
Ravnsholt: 
- Erfaringerne fra Ravnsholt minder om dem fra Engholm. 
- Personalet har knoklet og gjort meget forskelligt for at sikre god 
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fjernundervisning. Vi har ikke fået nogle kritiske henvendelser fra for-
ældre. 

 
Kongevejen: 
- På Kongevejen har der primært været nødundervisning som fjernun-

dervisning, men der har også været en enkelt elev på skolen. 
- Det er oplevelsen, at der har været en gensidig forståelse for, at det 

har været en vanskelig situation – ikke mindst har det været udfor-
drende for forældrene.  

- Kongevejen genåbnede i dag for alle elever, og der var glade elever 
og voksne, som havde savnet hverdagen. 

- Vi afventer pt. den generelle udmelding om vurdering af elever i af-
gangsklasser for at lave den sidste standpunktskarakter.  

 
Det blev drøftet, at der har været stor forskel på undervisningen og på, 
hvor meget kontakt der har været mellem elever og klasser. Det blev 
drøftet, at det er vigtigt, at forældre henvender sig til klassernes lærer og 
evt. ledelsen, hvis de oplever, at undervisningen ikke er tilstrækkelig. El-
lers er det ikke muligt at følge op på. 
 
Fra elevernes side har det i nogle klasser været svært at følge med i, 
hvilke opgaver der er blevet givet, fordi lærerne i de enkelte klasseteams 
ikke har koordineret opgavemængden.  
 
Det blev drøftet, at det har været nyt for alle, og at det har været en sær-
lig periode. For nogle lærere har der været den praktiske udfordring, at 
de ikke havde computere med kamera. Samtidig har en del lærere også 
selv haft egne børn hjemme, mens de selv har skulle arbejde hjemme. 
Forventningerne til nødundervisning har fra starten været, at nødunder-
visning primært indebar at give eleverne hjemmeopgaver. Der er p.t. 
nogle nye fælles retningslinjer på vej fra forvaltningen, som bl.a. handler 
om kontakt mellem klasser og lærere, hvor der lægges op til to daglige 
kontakttidspunkter.  
 
Det blev fra Elevrådet efterspurgt, hvornår eleverne kan forvente at få 
standpunktskarakterer. Morten fortalte, at de vil blive givet i de to sidste 
uger inden sommerferien, og det blev aftalt, at det bliver skrevet skriver 
det ud til eleverne hurtigst muligt.  
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 7. Drøftelse af tiden efter 
Corona  

Hvordan kommer vi i gang igen? 
 
Ansvarlig: Morten og Mette 

Morten fortalte, at ledelsen har udarbejdet genåbningsplaner for alle tre 
matrikler og for gruppeordninger. Planerne er blevet godkendt, så vi er 
klar til at modtage elever. Ledelsen har desuden arbejdet på at udarbejde 
manualer for genåbningen, der bliver sendt til både forældre og perso-
nale, så alle ved, hvor, hvordan og hvornår de enkelte klasser starter. Det 
er en udfordrende opgave, ikke mindst når vi skal være klar til modtage 
helt nye mini-SFO-børn, der starter i morgen. 
 
Det blev drøftet, at Allerød Kommune har været optaget af at give dagtil-
bud og skoler tilstrækkelig tid til at tilpasse skolerne til Sundhedsstyrel-
sens retningslinjer.  
 
Ledelsen orienterede om, at der fortsat er tale om nødundervisning med 
fokus på dansk, matematik og engelsk, og at der vil være en del udeskole. 
Ledelsen har tilstræbt, at der primært skal 2-3 voksne inde over hver 
klasse, og samtidig er alle klasser delt i to hold fordelt på to lokaler med 
egne udeområder.  
 
Det blev drøftet, at genåbningen også giver mulighed for sjove og skæve 
tiltag, 

 8. Dialogmøde med BSU 
(bilag 4 og 5) 

Hvordan vil vi arbejde med 
børne- og ungepolitikken? Hvil-
ket område vil vi vælge?  
 
Ansvarlig: Mette 

Mette indledte med at nævne, at dialogmødet formentlig bliver udskudt, 
og at det naturligt ikke har været i fokus den seneste tid.  
 
Det blev derfor aftalt at udsætte drøftelsen til vi kender den nye dato.  

 9. Meddelelser fra le-
delse, personale og for-
ældre 

 
Ansvarlig: Mette 

Ledelsen: 
- Vi har rigtig ondt af 9.klasserne, der må undvære deres sidste skole-

dag og dimissionsfest. Derfor modtager vi gerne gode idéer til, hvor-
dan vi kan fejre eleverne på anden måde.  

- Vi har taget imod dygtige nye ledelseskolleger, og vi har aftalt, at de 
deltager på et kommende SKB-møde. 

 

 10. Evt. Ansvarlig: Mette Der blev spurgt til renoveringen af Engholm. Morten fortalte, at vi ved, at 
taget bliver renoveret, og at istandsættelsen af madkundskabslokalet bli-
ver sat i gang i dette skoleår hen over sommerferien.  

 


